

Chaleur RSC Board of Directors

Special meeting

Minutes

Wednesday, December 4, 2024

6:30 pm

Chaleur RSC Board Room

702 Main Street, suite 2

Petit-Rocher

Recording of attendance and verification of quorum Kim Chamberlain, Bathurst

Daniel Guitard, Belle-Baie
Charles Doucet, Belle-Baie
Paul Arseneault, Belledune
Cynthia Robinson, Belledune
Laura McNulty, Rural District
Nathalie Paulin, Rural District
Michael Willett, Bathurst

Member Absent: Jean- Guy Grant, Belle Baie

Staff Present Jocelyne Hachey, Executive Director
Dayna Anderson, Solid Waste Management Director
Shirley deSilva, Economic and Tourism Development Director
Jennifer Pitre, Community Development Manager
Denis Bujold, Local Services Manager, Dept. Environment & Local Government
Thomas Lizotte, Director of Communication

Staff Absent Yvon Frenette

1. Call to order and opening statements

Meeting called to order by the meeting Chairperson, Mr. Paul Arseneault, at 6:30 p.m.

2. Recording of attendance and verification of quorum

The meeting chairperson declares that quorum is met.

3. Adoption of agenda

Moved By: Charles Doucet

Seconded By: Laura McNulty

THAT the agenda be approved with the addition to item 9 - Canada Post Strike

MOTION CARRIED

4. Conflict of interest declarations

Daniel Guitard declares a conflict of interest for item 8 of the agenda

5. Salary Indexation of non-unionized employees

Moved By: Kim Chamberlain

Seconded By: Micheal Willett

THAT the Chaleur Regional Service Commission offers a salary indexation of 2.9 % on January 1, 2025, to the non-unionized employees equivalent to provincial average Consumer Price Index (CPI) of the last six months of 2023.

MOTION CARRIED

6. Adoption of the Budget

Charles Doucet states that the City of Belle-Baie agrees with the proposed 2025 budget, but will vote against it because the dispute over sharing the operational costs of recreational and sports infrastructure has not been resolved. Belle-Baie will contribute \$3,794 and a maximum of \$148,000 towards cost-sharing at the aquatic centre, but will not contribute any funds towards cost-sharing at the KC Irving Centre.

Votes for:

Kim Chamberlain, Bathurst

Cynthia Robinson, Belledune

Laura McNulty, Rural District

Nathalie Paulin, Rural District

Paul Arseneault, Belledune

Votes against:

Daniel Guitard, Belle-Baie

Charles Doucet, Belle-Baie

Moved By: Kim Chamberlain

Seconded By: Laura McNulty

Whereas the 2025 Operating and Capital budgets were revised by the Support and Oversight Committee comprised of the municipality's CAOs and Treasurers, as well as the Chaleur Rual District Manager on September 9, 2024;

Whereas the 2025 Operating and Capital budgets were presented to the Board Members during a regular board meeting held on September 18, 2024, and that the members accepted, by resolution, the circulation of the 2025 budget to the community members for a period of 45 days as prescribed in the Regional Service Delivery Act;

Whereas the budgets were distributed to the community members on September 19, 2024, and the 45-day deadline was respected;

Whereas the community members and its representatives had the opportunity to ask questions related to the said budgets through their respective council as well as within a public working session of the CSRC held on October 16, 2024;

THAT the CRSC accepts the Operating budget for a sum of 11,244,394\$ and the Capital budget for a sum of 4,132,000\$;

MOTION CARRIED

7. Public Transportation Implementation Committee

Moved By: Micheal Willett

Seconded By: Kim Chamberlain

THAT the Chaleur Regional Service Commission develop a mandate of a committee for the implementation of a public transit system for phase I of a pilot project (Bathurst and Belle-Baie scenario). That this committee be composed of employees and elected officials selected by their respective municipalities.

That this mandate be ready for presentation at the next regular meeting of the CSRC Board of Directors in January 2025.

MOTION CARRIED

8. Bathurst Regional Airport - Cost of economic impact study

Votes for:

Paul Arseneault, Belledune

Charles Doucet, Belle-Baie

Votes Against:

Kim Chamberlain, Bathurst

Cynthia Robinson, Belledune
Laura McNulty, Rural District
Nathalie Paulin, Rural District

Daniel Guitard, Belle-Baie declared a conflict of interest

Moved By: Laura McNulty

Seconded By: Kim Chamberlain

THAT the CRSC agree to pay \$10,391 for the Bathurst Regional airport cost of economic impact study.

MOTION DENIED

9. New business

Moved By: Charles Doucet

Seconded By: Daniel Guitard

THAT the CRSC allow the accounts payable department to pay invoices by direct deposit during the Canada Post strike.

MOTION CARRIED

10. In Camera Session

None

11. Adjournment

The meeting is adjourned at 7:23 p.m.

Conseil d'administration CSR Chaleur

Réunion extraordinaire

Procès-verbal

le mercredi 4 décembre 2024

18 h 30

Salle de conférence CSR Chaleur

702, rue Principale, suite 2

Petit-Rocher

Présence et constatation du quorum Kim Chamberlain, Bathurst

Daniel Guitard, Belle-Baie
Charles Doucet, Belle-Baie
Paul Arseneault, Belledune
Cynthia Robinson, Belledune
Laura McNulty, District rural
Nathalie Paulin, District rural
Michael Willett, Bathurst

Membres absents : Jean- Guy Grant, Belle Baie

Fonctionnaires Jocelyne Hachey, Directrice générale
Dayna Anderson, Directrice de la Gestion des déchets solides
Shirley deSilva, directrice développement économique et touristique
Jennifer Pitre, Gestionnaire Développement Communautaire
Denis Bujold, Gestionnaire des services locaux, Environnement et Gouvernements locaux
Thomas Lizotte, directeur des communications

Fonctionnaires Absents Yvon Frenette

1. Ouverture de la réunion et mot de bienvenue

Réunion appelée à l'ordre par le président d'assemblée, Monsieur Paul Arseneault, à 18 h 30.

2. Présence et constatation du quorum

Le président d'assemblée déclare que le quorum est atteint.

3. Adoption de l'ordre du jour

Proposé par : Charles Doucet

Appuyé par : Laura McNulty

QUE l'ordre du jour soit approuvé avec l'ajout au point 9 - Grève de Postes Canada

MOTION ADOPTÉE

4. Déclarations de conflits d'intérêts

Daniel Guitard déclare un conflit d'intérêt pour le point 8 de l'ordre du jour

5. Indexation des salaires des employés non-syndiqués

Proposé par : Kim Chamberlain

Appuyé par : Micheal Willett

QUE la Commission de services régionaux Chaleur offre un taux d'indexation salariale de 2.9 % à compter du 1er janvier 2025 aux employés non syndiqués, équivalents à la moyenne provinciale de l'index des prix à la consommation (IPC) des six derniers mois de l'année 2023.

MOTION ADOPTÉE

6. Adoption du budget

Charles Doucet mentionne que la ville de Belle-Baie est d'accord avec le budget 2025 proposé, mais elle votera contre par le fait que le litige du partage des coûts opérationnels des infrastructures récréatives et sportives n'est pas réglé. Elle contribuera au montant de \$3 794 ainsi qu'un montant maximal de \$148 000 vers les coûts partagés au centre aquatique, mais ne versera aucun sou au partage des coûts de Centre KC Irving.

Votes pour :

Kim Chamberlain, Bathurst

Cynthia Robinson, Belledune

Laura McNulty, District rural

Nathalie Paulin, District rural

Paul Arseneault, Belledune

Votes contre :

Daniel Guitard, Belle-Baie

Charles Doucet, Belle-Baie

Proposé par : Kim Chamberlain

Appuyé par : Laura McNulty

Attendu que les budgets d'exploitations et des immobilisations 2025 ont été révisés par le comité de soutien et surveillance, composés des directeurs généraux et trésoriers des municipalités et du gestionnaire du district rural Chaleur, le 9 septembre 2024;

Attendu que les budgets d'exploitation et des immobilisations 2025 ont été présentés aux membres du conseil d'administration dans le cadre d'une réunion régulière tenue le 18 septembre 2024 et que ces derniers ont accepté, par voie de résolution, la circulation du budget 2025 auprès des communautés membres pour une période de 45 jours comme prescrit dans la Loi sur la prestation des services régionaux;

Attendu que les budgets ont été distribués aux communautés membres le 19 septembre 2024 et que le délai de 45 jours a été respecté;

Attendu que les communautés membres et ses représentants ont eu l'occasion de poser des questions relatives aux dits budgets par le biais de leurs réunions de conseils respectifs ainsi que dans le cadre d'une séance de travail publique de la CSRC tenue le 16 octobre 2024;

QUE la CSRC accepte le budget d'exploitation pour une somme de \$11 244 394 et le budget des immobilisations pour une somme de \$ 4 132 000;

MOTION ADOPTÉE

7. Comité de mise en oeuvre du système de transport en commun

Proposé par : Micheal Willett

Appuyé par : Kim Chamberlain

QUE la Commission de services régionaux Chaleur développe un mandat d'un comité pour la mise en oeuvre d'un système de transport en commun pour la phase I d'un projet pilote (scénario Bathurst et Belle-Baie). Que ce comité soit composé des employés et élus des municipalités respectives nommé par ces derniers.

Que ce mandat soit prêt pour présentation à la prochaine réunion régulière du CA de la CSRC en janvier 2025

MOTION ADOPTÉE

8. Aéroport régional de Bathurst - Coût pour l'étude d'un impact économique

Votes pour :

Paul Arseneault, Belledune

Charles Doucet, Belle-Baie

Votes contre :

Kim Chamberlain, Bathurst

Cynthia Robinson, Belledune
Laura McNulty, District rural
Nathalie Paulin, District rural

Daniel Guitard, Belle-Baie, a déclaré un conflit d'intérêts.

Proposé par : Laura McNulty

Appuyé par : Kim Chamberlain

QUE le CRSC accepte de payer 10 391 \$ pour l'étude des coûts de l'impact économique de l'aéroport régional de Bathurst.

MOTION REFUSÉE

9. Affaires nouvelles

Proposé par : Charles Doucet

Appuyé par : Daniel Guitard

QUE le CSRC permette au service des comptes payables de payer les factures par dépôt direct pendant la grève de Postes Canada.

MOTION ADOPTÉE

10. Séance à huis clos

Aucun

11. Levée de l'assemblée

La séance est levée à 19 h 23